Wholeheartedness toward God 全心向着神

Scripture from NASB (2020), ESV, and CUV Asian Bible Church

Scripture 经文

Revelation 2:23 And I will kill her children with plague, and all the churches will know that I am He who searches the minds and hearts; and I will give to each one of you

according to your deeds

▶ **启示录 2:23** "我也要杀死她的儿女,叫众教会都知道我是那察看人**肺腑心肠**的,并要照你们的行为报应你们各人。"

- **► The Problem of Heart 心的问题**
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爱神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改
- ▶ Life Application 生命的应用

The Problem of Heart 心的问题

- Proverbs 15: 11 Sheol and Abaddon lie open before the Lord, How much more the hearts of mankind!
- ▶ Proverbs 4: 23 Watch over your heart with all diligence, For from it flow the springs of life.
- ▶ 箴言 15:11

"阴间和灭亡尚在耶和华眼前,何况世人的心呢?"

箴言 4:23

"你要保守你心,胜过保守一切,因为一生的果效是由心发出。"

The Problem of Heart 心的问题

- ► Genesis 6:5 Then the Lord saw that the wickedness of mankind was great on the earth, and that every intent of the thoughts of their **hearts** was only evil continually.
- ► Genesis 6:6 So the Lord was sorry that He had made mankind on the earth, and He was grieved in His **heart**.
- ▶ 创世记 **6:5**"耶和华见人在地上罪恶很大,终日所思想的尽都是恶。" 创世记 **6:6**"耶和华就后悔造人在地上,心中忧伤。"

The Problem of Heart 心的问题

- Acts 13: 22 After He had removed him (Saul), He raised up David to be their king, concerning whom He also testified and said, 'I have found David, the son of Jesse, a man after My heart, who will do all My will.'
- ▶ 1 Samuel 13: 14 But now your kingdom shall not endure. The Lord has sought for Himself a man after His own heart, and the Lord has appointed him ruler over His people, because you have not kept what the Lord commanded you."
- ▶ 使徒行传 **13:22**"既废了扫罗,就选立大卫作他们的王;又为他作见证说:'我寻得耶西的儿子大卫,他是合我心意的人,凡事要遵行我的旨意。'" 撒母耳记上 **13:14**"现在你的国位必不长久。耶和华已经寻着一个合他心意的人,立他作百姓的君,因为你没有遵守耶和华所吩咐你的。"

- ▶ The Problem of Heart 心的问题
- ► Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爰神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改
- ▶ Life Application 生命的应用

心向着神: 爱神

- ▶ 1 John 2: 15 Do not love the world nor the things in the world. If anyone loves the world, the love of the Father is not in him.
- ► Deuteronomy 6: 5 And you shall love the Lord your God with all your heart and with all your soul and with all your strength.
- ► Matthew 22: 37 ... 'You shall love the Lord your God with all your heart, and with all your soul, and with all your mind.'
- ▶ 约翰一书 2:15"不要爱世界和世界上的事。人若爱世界,爱父的心就不在他里面了。"
- ▶ 申命记 6:5"你要尽心、尽性、尽力爱耶和华你的神。"
- ▶ **马太福音 22:37**"...'你要尽心、尽性、尽意爱主你的神。"

心向着神: 爱神

- Psalm 18: 1 "I love You, Lord, my strength." 2 The Lord is my rock and my fortress and my savior, My God, my rock, in whom I take refuge; My shield and the horn of my salvation, my stronghold.
- ► Psalm 116: 1 I love the Lord, because He hears my voice and my pleas.
- ▶ 诗篇 18:1-2 "耶和华我的力量啊,我爱你! 耶和华是我的岩石,我的山寨, 我的救主; 是我的神, 我的磐石, 我所投靠的; 是我的盾牌, 是拯救我的角, 是我的高台。"
- ▶ **诗篇 116:1** "我爱耶和华,因为他听了我的声音和我的恳求。"

心向着神: 爱神

- ▶ 2 Samuel 6: 14 And David was dancing before the Lord with all his strength, and David was wearing a linen ephod. 15 So David and all the house of Israel were bringing up the ark of the Lord with joyful shouting and the sound of the trumpet.
- ▶ 撒母耳记下 6:14-15

"大卫穿着细麻布的以弗得,在耶和华面前极力跳舞。这样,大卫和以色列全家欢呼吹角,将耶和华的约柜抬上来。"

心向着神: 爱神

▶ 1 Chronicles 17: 1 And it came about, when David lived in his house, that David said to Nathan the prophet, "Look, I am living in a house of cedar, but the ark of the covenant of the Lord is under tent curtains." 2 Then Nathan said to David, "Do whatever is in your heart, for God is with you."

▶ 历代志上 17:1-2

"大卫住在自己宫中,对先知拿单说:'看哪,我住在香柏木的宫中,耶和华的约柜反在幔子里。'拿单对大卫说:'你可以照你的心意而行,因为神与你同在。'"

心向着神: 爱神

- ▶ Judges 8: 26 The weight of the gold earrings that he requested was 1,700 *shekels* of gold,...
- ▶ 1 Chronicles 22:14 Now behold, with great pains I have prepared for the house of the Lord **a hundred thousand talents** of gold and a million talents of silver, and bronze and iron beyond measure, for they are in great quantity; I have also prepared timber and stone, and you may add to that.

▶ 士师记 8:26

"基甸所要的金耳环,重一千七百舍客勒金子……。"

▶ 历代志上 22:14

"我因难成就耶和华殿的工,预备了金子十万他连得,银子一百万他连得,铜铁多得无法可称,并预备了木料、石头,你还可以增添。"

Wholeheartedness toward God: in Love 全 心向着神: 爱神

- ▶ 1 Chronicles 29:3 In addition, in my delight in the house of my God, the treasure I have of gold and silver, I give to the house of my God, over and above all that I have already provided for the holy temple, 4 namely, **three thousand talents of gold**, from the gold of Ophir, and seven thousand talents of refined silver, to overlay the walls of the buildings; 5 gold for the things of gold and silver for the things of silver, that is, for all the work done by the craftsmen. Who then is willing to consecrate himself this day to the Lord?"
- In summary, David prepared at least 100,000+3000=103,000 talents of gold for the Lord.
- ▶ 历代志上 29:3-5

"我又因爱慕我神的殿,除我为圣殿所预备的以外,还将我自己积蓄的金银献上,建造我神的殿:就是俄斐金三千他连得,炼银七千他连得,用以贴殿墙。金子做金子的物件,银子做银子的物件,并一切匠人手里的工作。今日有谁乐意将自己献给耶和华呢?"

▶ 总结一下,大卫至少为神准备了10万+3000=103,000他连得金子。

心向着神: 爱神

▶ 2 Chronicles 9:13 Now the weight of gold that came to Solomon in one year was 666 talents of gold, besides what the traders and merchants brought; and all the kings of Arabia and the governors of the country brought gold and silver to Solomon.

▶ 历代志下 9:13

"所罗门每年所得的金子共有六百六十六他连得。"

心向着神: 爱神

- For the lower estimate, it could be 666 * 40 = 26,640 talents, giving a percentage of **26.64**% of gold his father David dedicated to the Lord.
- ▶ 下限为666 * 40 = 26,640他连得,仅为他父亲大卫奉献给神的金子的26.64%。

心向着神: 爱神

- For the upper estimate, it could be 800 * 40 = 32,000 talents, giving a percentage of 31% of gold his father David dedicated to the Lord. My estimate of the upper limit of 800 is using the number from Queen Sheba:
- ≥ 2 Chronicles 9:9 Then she gave the king **120 talents of gold** and a very great **amount of** balsam oil and precious stones; there had never been balsam oil like that which the queen of Sheba gave King Solomon.
- However, this did not happen every year. We can make an optimistic upper estimate, **666+120 = 786** or approximately **800 talents** per year. 800 * 40 = 32000, 32000/103000 = 31.07%.
- ▶ 上限可以为800 * 40 = 32,000他连得,仅为大卫奉献金子的31%。我的800上限估计是根据示巴女王的记录:
- ▶ 历代志下 9:9
- "示巴女王将一百二十他连得金子和极多的香料、宝石送给所罗门王……。"
- ► 然而,这样的馈赠并非每年发生。乐观估计800他连得每年,总计32,000他连得,占103,000的31%。

- ▶ The Problem of Heart 心的问题
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爱神
- ► Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改
- ▶ Life Application 生命的应用

- ► Psalm 119: 2 Blessed are those who **comply with** His testimonies, and seek Him with **all their heart**.
- ► Psalm 119: 34 Give me understanding, so that I may comply with Your Law and keep it with all my heart.
- ▶ 诗篇 119:2
- "遵守他法度、全心寻求他的,这人便为有福。"
- ▶ 诗篇 119:34
- "求你赐我悟性,我便遵守你的律法,且要一心遵守。"

- Deuteronomy 17: 16 Moreover, he (which refers to the king of Israel) shall not multiply horses for himself, nor shall he cause the people to return to Egypt to multiply horses, since the Lord has said to you, 'You shall never again return that way.'
- ▶申命记 17:16

"只是王不可为自己加添马匹,也不可使百姓回埃及去为他加添马匹,因为耶和华曾对你们说:'不可再回那条路去。"

- Exodus 14: 7 and he (the king of Egypt) took **six hundred select chariots**, and all the *other* chariots of Egypt with officers over all of them.
- ► 1 Chronicles 18: 3 David also defeated Hadadezer king of Zobah as far as Hamath, as he went to establish his rule to the Euphrates River. 4 David took from him 1,000 chariots and 7,000 horsemen and 20,000 foot soldiers, and David hamstrung all the chariot horses, but reserved enough of them for 100 chariots.
- ▶ 出埃及记 14:7
- "又带着六百辆特选的车和埃及所有的车,每辆都有车兵长。"
- ▶ 历代志上 18:3-4
- "大卫攻打琐巴王哈大底谢,直到靠近大河幼发拉底的时候,夺了他的战车一千辆,马兵七千,步兵两万,大卫将所有拉战车的马砍断筋,只留下一百辆车的马。

- ▶ 1 Kings 10: 26 Now Solomon gathered chariots and horsemen; and he had 1,400 chariots and 12,000 horsemen, and he stationed them in the chariot cities and with the king in Jerusalem.
- ▶列王纪上 10:26 "所罗门聚集战车马兵,有战车一千四百辆,马兵一万二千 名,安置在屯车的城邑和耶路撒冷,就是王那里。"

- Isaiah 31: 1 Woe to those who go down to Egypt for help And rely on horses, And trust in chariots because they are many And in horsemen because they are very strong, But they do not look to the Holy One of Israel, nor seek the Lord! 2 Yet He also is wise and will bring disaster And does not retract His words, But will arise against the house of evildoers And against the help of the workers of iniquity. 3 Now the Egyptians are men and not God, And their horses are flesh and not spirit; So the Lord will stretch out His hand, And he who helps will stumble And he who is helped will fall, And all of them will come to an end together.
- ▶ 以赛亚书 31:1-3 "祸哉, 那些下埃及求帮助的! 他们倚靠马匹, 倚赖女俩的多, 并依靠马兵, 因为他们极强壮, 却不仰望以色列的圣者, 也不求问耶和华! 然而, 耶和华有智慧, 必降灾祸, 并不反对自己的话, 却要兴起攻击那作恶之家, 又攻击那作孽之人的帮助者。埃及人不过是人, 并不是神; 他们的马不过是血肉, 并不是灵。耶和华一伸手, 那帮助人的必绊跌; 那受帮助的也必仆倒, 都一同灭亡。"

- ▶ **Psalm** 33: 16 The king is not saved by a mighty army; A warrior is not delivered by great strength. 17 A horse is a false hope for victory; Nor does it deliver anyone by its great strength.
- ▶ **Psalm** 20: 7 Some boast in chariots and some in horses, But we will boast in the name of the Lord, our God.
- ▶ 诗篇 33:16-17 "君王不能因兵多得胜; 勇士不能因力大得救。 靠马得救是枉然的, 马也不能因力大救人。"
- ▶ 诗篇 **20:7** "有人靠车,有人靠马, 但我们要提到耶和华我们神的名。"

- ▶ The Problem of Heart 心的问题
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爱神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ► Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改
- ▶ Life Application 生命的应用

Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神

- ▶ 1 Samuel 19: ¹⁸ So David fled and escaped, and came to Samuel at Ramah; and he informed him of everything that Saul had done to him. And he and Samuel went and stayed in Naioth.
- Proverbs 3: 5 Trust in the Lord with all your heart and do not lean on your own understanding. 6 In all your ways acknowledge Him, and He will make your paths straight.
- ▶ 撒母耳记上 19:18 "大卫逃避,到了拉玛见撒母耳,将扫罗向他所行的事都告诉了他。他和撒母 耳就住在拿约。"
- ▶ **箴言 3:5-6** "你要专心仰赖耶和华,不可倚靠自己的聪明;在你一切所行的事上都要认定他,他必指引你的路。"

- ▶ The Problem of Heart 心的问题
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爱神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- **▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神∴向神祷告**
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改
- ▶ Life Application 生命的应用

Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告

- Psalm 18: 2 I call upon the Lord, who is worthy to be praised, And I am saved from my enemies. 6 In my distress I called upon the Lord, And cried to my God for help; He heard my voice from His temple, And my cry for help before Him came into His ears.
- ► Jeremiah 29: 13 And you will seek Me and find Me when you search for Me with all your heart.

▶ 诗篇 18:2, 6 "耶和华是我的岩石,我的山寨,我的救主,我的神,我的磐石,我所投靠的; 他是我的盾牌,是拯救我的角,是我的高台。

我在急难中求告耶和华,向我的神呼求; 他从殿中听了我的声音, 我的呼求入了他的耳中。"

▶ 耶利米书 29:13 "你们寻求我,若专心寻求,就必寻见。""

- ▶ The Problem of Heart 心的问题
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爱神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告
- **▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神∴ 悔改**
- ▶ Life Application 生命的应用

Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改

- ▶ 2 Samuel 12: ¹³ Then David said to Nathan, "I have sinned against the Lord." And Nathan said to David, "The Lord also has allowed your sin to pass; you shall not die.
- ► Psalm 51: 17 The sacrifices of God are a broken spirit; A broken and a contrite heart, God, You will not despise.
- ▶ 撒母耳记下 12:13

"大卫对拿单说:'我得罪耶和华了。'拿单说:'耶和华已经除掉你的罪,你必不至于死。"

▶ 诗篇 51:17

"神所要的祭就是忧伤的灵;神啊,忧伤痛悔的心,你必不轻看。"

- ▶ The Problem of Heart 心的问题
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Love 全心向着神: 爱神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Obedience 全心向着神: 顺服神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Trust 全心向着神: 信靠神
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Prayer 全心向着神: 向神祷告
- ▶ Wholeheartedness toward God: in Repentance 全心向着神: 悔改
- ▶ Life Application 生命的应用

Life Application 生命的应用

- ▶ 1 Chronicles 28: ¹⁹ "All *this," said David*, "the Lord made me understand in writing by *His* hand upon me, all the details of this pattern."
- ▶ 1 Corinthians 6: 19 Or do you not know that your body is a temple of the Holy Spirit within you, whom you have from [m]God, and that you are not your own? 20 For you have been bought for a price: therefore glorify God in your body.
- ▶ 历代志上 28:19

"大卫说:'这一切工作的样式,都是耶和华用手画出来使我明白的。"

▶ 哥林多前书 6:19-20

"岂不知你们的身子就是圣灵的殿吗?这圣灵是从神而来,住在你们里头的;并且你们不是自己的人,

因为你们是重价买来的,所以要在你们的身子上荣耀神。"

Life Application 生命的应用

- ► Psalm 51: 6 Behold, You desire truth in the innermost being, And in secret You will make wisdom known to me. (NASB)
- ► Psalm 51: 6 Behold, you delight in truth in the inward being, and you teach me wisdom in the secret heart. (ESV)

▶ 诗篇 51:6

- "看哪,你所喜爱的,是内里的诚实;你在我隐秘处,必使我得智慧。"(和合本)
- "看哪,你喜爱真理,藏在人的心里;你必使我在隐秘处得智慧。
- "(现代中文译本)

Life Application 生命的应用

▶ Matthew 2: ¹⁰ When they (the wise men, the magi) saw the star, they rejoiced exceedingly with great joy. ¹¹ And after they came into the house, they saw the Child with His mother Mary; and they fell down and worshiped Him. Then they opened their treasures and presented to Him gifts of gold, frankincense, and myrrh. ¹² And after being warned by God in a dream not to return to Herod, the magi left for their own country by another way.

▶ 马太福音 2:10-12

"他们看见那星,就大大欢喜,极其快乐。 进了房子,看见小孩子和他母亲马利亚,就俯伏拜那小孩子,揭开宝盒,拿黄金、乳香、没药为礼物献给他。 他们因在梦中被主指示不要回到希律那里,就从别的路回本地去了。

"

Closing Prayer 结束祷告

▶ Psalm 51: 10 Create in me a clean heart, God, And renew a steadfast spirit within me. 11 Do not cast me away from Your presence, And do not take Your Holy Spirit from me. 12 Restore to me the joy of Your salvation, And sustain me with a willing spirit. 13 Then I will teach wrongdoers Your ways, And sinners will be converted to You.

▶ 诗篇 51:10-13

"神啊,求你为我造清洁的心, 使我里面重新有正直的灵。 不要丢弃我,使我离开你的面, 不要从我收回你的圣灵。 求你使我仍得救恩之乐, 赐我乐意的灵扶持我。 我就把你的道指教有过犯的人, 罪人必归顺你。"